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Holmens Kanal 22 

1060 København K 

Telefon 33 92 93 00 

sm@sm.dk 

www.socialministeriet.dk 

Folketingets Social-,  

Indenrigs- og Børneudvalg 

Folketingets Social-, Indenrigs- og Børneudvalg har d. 26. marts 2019 stillet føl-

gende spørgsmål nr. 411 (alm. del) til børne- og socialministeren, som hermed 

besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 411: 
”Vil ministeren oplyse, hvilke initiativer ministeren agter at tage, så mennesker 
med handicap som har en BPA-ordning fortsat har mulighed for at få en privat 
virksomhed eller en forening til at administrere ordningen, idet der blandt andet 
henvises til Ankestyrelsens undersøgelse fra 2019 om kontant tilskud til 
ansættelse af hjælpere og borgerstyret personlig assistance? 
 
Der henvises til: https://ast.dk/nyheder/nyheder/nyheder-2019/undersogelse-
afkontant-tilskud-og-borgerstyret-personlig-assistance” 
 

Svar: 

Administrationsbidraget er en del af det samlede tilskud, som kommunerne 

skal udmåle i de sager, hvor borgeren ønsker, at en forening eller privat virk-

somhed skal varetage arbejdsgiverrollen og derfor anmoder kommunen om at 

udbetale tilskuddet direkte til foreningen eller virksomheden.  

 

Administrationsbidraget skal udmåles ud fra et budget opstillet af kommunalbe-

styrelsen. I budgettet skal fordelingen af de enkelte poster, der ligger til grund 

for budgettet, være anført. Budgetposterne skal være sammenlignelige med 

omkostningerne ved tilsvarende aktiviteter. Det beregnede tilskud skal gøre det 

muligt for borgeren at overføre sit tilskud til en forening eller en privat virksom-

hed. Udmålingen til arbejdsgiveropgaverne skal gøre det muligt for en forening 

eller en privat virksomhed at kunne udføre de opgaver, der forudsættes vareta-

get for borgeren. 

 

For mig er det vigtigt, at vi løbende får belyst de nærmere rammer for hjælper-

ordningerne og kommunernes praksis i håndteringen af sagerne. Netop som 

det er tilfældet med Ankestyrelsens praksisundersøgelse.  

 

På nuværende tidspunkt finder jeg dog ikke, at der er behov for iværksættelse 

af initiativer, der skal ændre på de regler, der er gældende i dag for udmåling af 

administrationsbidraget.  
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Jeg kan i øvrigt henvise til min samtidige besvarelse af SOU alm. del - spm. 

410.  

 

 

 

Med venlig hilsen 

Mai Mercado 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


